
 

 

 
 
 
 
Nr. 132/2020 
 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 27 aprilie 2020, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 17 membri, reprezentanții satelor 
aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe, Miklós András – sat Coşeni și Vaszi Etelka - 
sat Chilieni, lipsind: Comăneci Liviu-Vasile, Cserey Zoltán-Mihály, Kondor Ágota şi 
Tischler Ferenc. 
 Având în vedere prevederile art. 50 din Decretul nr. 195 din 16 martie 2020 privind 
instituirea stării de urgenţă pe teritoriul României; 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și alin. (4) din OUG 
nr. 57/2019 privind Codul administrativ prin Dispoziţia emisă de primarul Municipiului 
Sfântu Gheorghe, nr. 623/2020. Ședința se desfășoară prin sistemul de audioconferință 
STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Antal Árpád-András primarul Municipiului 
Sfântu Gheorghe, Sztakics Éva-Judit, Toth-Birtan Csaba viceprimarii Municipiului Sfântu 
Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al Municipiului Sfântu Gheorghe.  
  Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r): „Bună dimineaţa, 
eu sunt iarăşi preşedintele de şedinţă pentru şedinţa de astăzi, imediat începem, facem 
prezenţa.” 

Domnul preşedinte de şedinţă dă citire listei consilierilor în vederea stabilirii 
prezenţei la şedinţă.  
 „Deci din totalul de 21 consilieri sunt prezenţi 17, lipseşte Comăneci Liviu-Vasile, 
Cserey Zoltán-Mihály, Kondor Ágota şi Tischler Ferenc. Deci 4 consilieri lipsesc 
înseamnă că suntem prezenţi 17 consilieri pentru şedinţa de astăzi. Conform 
convocatorului avem un sigur punct pe Ordinea de zi, dacă este cineva care doreşte să 
intervină la punctele, la proiectele aflate pe Ordinea de zi, atuncea vă rog să faceţi acuma. 
La Diverse se înscriu: Miklós András, Cochior Andrei, Rodica Pârvan” 

Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r): „Altcineva, dacă 
nu, votăm Ordinea de zi cu acest singur punct, vă rog frumos să începem votarea.” 

Se dă citire listei consilierilor și aceștia își exprimă votul, toți votează cu ”DA”. 
Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate Ordinea de zi. 
Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m, lb.r): „Aşa cum s-a 

votat la şedinţa precedentă, mă rog acuma avem un singur punct pe Ordinea de zi aşa că nu 
este aplicabil modul de votare, aşa că putem să trecem la Ordinea de zi, la singurul proiect 
de hotărâre, ne prezintă domnul primar Antal Árpád, dacă este prezent, că nu am auzit.  

PUNCTUL I de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului 
general al Municipiului Sfântu Gheorghe, pe anul 2020. Prezintă: Antal Árpád-András, 
primar. 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r): „Mulţumesc frumos, sunt aici. 
Salut pe toată lumea, bună dimineaţa! Deci este vorba despre aprobarea modificării 
bugetului general al Municipiului Sfântu Gheorghe. Din punct de vedere valoric nu se 



 

 

schimbă proiectul bugetului deci în continuare calculăm cu venituri 138.540.000 lei, 
practic în această propunere vorbim despre o redistribuire a sumelor, o regrupare, şi acest 
lucru îl facem din motive procedurale în primul rând. Faţă de materialul pe care l-aţi primit 
aş mai avea o propunere, în sensul în care să mai luăm 500.000 lei din fondul de rezervă şi 
această sumă să dăm pentru Sepsi Rekreatív pentru a acoperi cheltuielile de funcţionare a 
societăţii. Deci acele investiţii care în acest moment se pare că vor fi retrase din buget, 
aceste investiţii vor reapărea după 1 iulie în buget şi vor fi licitate anul acesta, asta este 
dorinţa noastră, dar având în vedere faptul că în ultima perioadă s-a schimbat de mai multe 
ori legea licitaţiilor, din punct de vedere procedural pentru ca aceste investiţii să meargă 
mai repede, respectiv cele care rămân în buget, a trebuit să luăm această decizie. Dacă 
aveţi întrebări.” 

Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r): „Da, eu nu am 
înţeles suma de 500.000 de lei, care se va acorda ca şi subvenţie, care deja a fost votată 
pentru Sepsi Rekreatív, de unde se ia această sumă?” 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r): ”Din fondul de rezervă.” 
Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r): Din fondul de 

rezervă, dacă sunt intervenţii, mulţumim frumos domnului primar. Alte intervenţii? Dacă 
nu atuncea trebuie să votăm această modificare de regrupare, de redistribuire a sumei de 
500.000 de lei de la fondul de rezervă şi acordarea aceastei sume la Sepsi Rekreatív SA, 
cine este de acord cu această redistribuire, regrupare?” 

(Se dă citire listei consilierilor, care își exprimă votul.) 
Se votează cu 12 voturi pentru, 5 voturi abţinere (Bálint Iosif, Cochior Andrei, 

Gheorghe Ion, Kolcza István, Pârvan Rodica) 
”Doamna secretar sunteţi aicea cu noi? Avem 12 din 17, este ok? Doresc să vă 

întreb dacă a trecut această modificare, propunere de modificare, de regrupare cu 12 voturi 
pentru, 5 abţineri din 17 prezenţi. Doamna Secretar?” 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r): ”Pot să intervin?” 
Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ: „Da vă rog frumos, dl 

primar are cuvântul.” 
Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r): „Da, deci 12 voturi pentru, este 

evident un vot pozitiv, deci este un vot în regulă, nu ştiu unde este doamna secretar, haideţi 
să o mai căutăm poate o găsim.” 

Doamna secretar general KULCSÁR TÜNDE-ILDIKÓ (lb.r): „Sunt aici, mă 
scuzaţi, mă auziţi? Bună dimineaţa, sunt suficiente 12 voturi, este vorba de modificarea 
bugetului.” 

Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r): „Cu 12 voturi şi cu 
5 abţineri s-a votat propunerea domnului primar de această redistribuire de 500.000 lei. 
Putem să începem votarea proiectului nr. 1 în sine.” 

Se dă citire listei consilierilor şi aceştia îşi exprimă votul, toți consilierii votează cu 
”DA”. 

Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 137/2020. 
Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r): „Deci proiectul nr. 

1 privind modificarea bugetului a trecut cu 17 voturi din 17 prezenţi. Mulţumim frumos. 
La diverse s-au înscris 3 persoane, doamna Pârvan aveţi cuvântul.” 

DIVERSE: 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA (lb.r): „Avantajul de a fi femeie, bună 

dimineaţa. Deci aş vrea mai întâî să-mi justific oarecum abţinerea pentru că nefiind tet-a-
tet acolo, să nu se creadă că ne-am luat unii după alţii, mi s-a părut puţin, nu ştiu suma asta 



 

 

destul de mare şi poate puţin nejustificată în acest moment, în care nu ştim ce ne aşteaptă, 
şi fondul de rezervă poate că ar trebui protejat pentru zile mai puţin bune. Nu că n-aş fi 
optimistă, dar totuşi atunci când şi în casă ai o economie te uiţi foarte bine cum o 
gospodăreşti, asta ca să-mi justific abţinerea. Mă înscrisesem la diverse pentru că zilele 
acestea, de când s-s spus că de pe 15, se va ce ştiu eu, se vor ridica treptat interdicţiile 
dictate de starea de urgenţă, am primit foarte, foarte multe telefoane de la părinţii copiilor 
şi nu numai de la părinţii copiilor, şi pe stradă dacă am ieşit toată lumea e foarte agitată că 
nu ştie ce se va întâmpla cu intrarea copiilor în şcoli, cum vor fi protejaţi copii şi acuma 
sigur că eu am găsit răspunsul de amânare în sensul că aşteptăm de la minister, ministerul 
dictează la inspectorat şi inspectoratul după aceea sigur impune şcolilor nişte măsuri. Dar 
părinţii nu pot fi liniştiţi prin aceste răspunsuri, aţi văzut şi facebook-ul este plin de astfel 
de răspunsuri de aceea stimate domnule primar aş vrea să vedem oare Consiliul Local, 
Primăria este implicată sau va fi implicată cu siguranţă, sau cum vedem noi această 
implicare având în vedere că avem copii nu numai din oraş. Se gândesc foarte mulţi de 
exemplu la nivelul şcolilor, liceelor tehnologice sunt foarte mulţi navetişti. Din aceşti 
navetişti este segmentul acela care are părinţii, fraţii, etc veniţi din ţările calde, infectaţi sau 
neinfectaţi, sănătoşi sau nesănătoşi, oare cum vom acţiona în aşa fel încât să ne protejăm 
copilaşii de la cei mici până la cei de clasa a XII-a, până la urmă sunt tot copilaşii noştri, vă 
mulţumesc şi aştept măcar un răspuns liniştitor şi care să apară undeva şi în presă aşa ca să 
mai liniştească  puţin spiritele că 3 săptămâni sunt 3 săptămâni, e foarte mult şi lumea 
fierbe pur şi simplu, n-aş vrea să fiu părinte de copil din acesta care merge la şcoală şi este 
expus pericolului. Vă mulţumesc frumos.” 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r): „Da, şi eu vă mulţumesc, eu 
sunt părinte de copil care este în această situaţie. Deci eu consider că, în primul rând, cred 
că este o bâlbâială în ceea ce priveşte comunicarea din partea Guvernului. Domnul 
preşedinte Iohanis a simţit nevoia să liniştească un pic spiritele, că oamenii deja şi-au 
pierdut rabdarea, erau foarte nerăbdători să audă şi veşti pozitive, eu personal vă spun 
sincer nu cred că după 15 mai va reveni învăţământul la condiţiile în care a fost înainte de 
această pandemie, înainte de restricţii, eu personal nu cred că după 15 mai copii vor merge 
la şcoală, este posibil ca clasele terminale, deci mă refer la copii din clasele a VIII-a şi a 
XII-a să meargă la şcoală , dar şi în cazul lor cu efective scăzute, deci cu clase împărţite cel 
puţin în două de câte 15 elevi, nu mi se pare realist faptul că după 15 mai toţi copii vor 
merge la şcoală, mai ales dacă vorbim de copii din clasele I-IV sau 0-IV, este foarte greu 
de crezut că ei vor purta măşti, şi se vor proteja astfel, deci mi se pare absolul irealist 
această propunere. Eu cred că momentul în care vom fi mai aproape de data de 15 mai vom 
şti mult mai multe iar în situaţia în care totuşi se va lua această decizie, cu siguranţă se va 
lua cu cel puţin o săptămână înainte şi atunci vom avea timp să luăm măsurile necesare, 
lucrăm cu foarte multe scenarii posibile, în fiecarea zi să ştiţi, suntem foarte atenţi la ce se 
comunică de la nivel central, dar citim şi printre rânduri, eu personal nu cred că după 15 
mai toţi copii vor merge la şcoală.” 

Doamna consilier PÂRVAN RODICA (lb.r): „Bine vă mulţumesc. Şi dvs. sunteţi 
de 2 ori implicat ca primar şi ca părinte, aşa că avem toată încrederea că...” 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): „Aşa este, puteţi fi sigură că 
sunt foarte preocupat de ce se va întâmpla după 15 mai.” 

Doamna consilier PÂRVAN RODICA (lb.r): „Da, mulţumesc domnul primar, 
mulţumesc. Doamne ajută.” 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r): „Şi eu vă mulțumesc.” 
Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r): „Mulţumim 



 

 

frumos domnului primar pentru răspuns. Domnul Miklós András are cuvântul, fiind primul 
care s-a înscris la diverse.” 

Domnul MIKLÓS ANDRÁS - delegat sătesc Coşeni: (lb.r) „Bună ziua, în primul 
rând aş vrea să mulţumesc Consiliului Local că s-a schimbat corpurile de iluminat public şi 
s-a şi extins iluminatul public în satul nostru, deci în numele locuitorilor satului vă 
mulţumesc, a fost un pas foarte important în viaţa satului nostru. Mai este o problemă care 
vreau să zic, este o problemă destul de sensibilă, o familie de romi anul trecut a cumpărat, 
deci la sfârşitul anului, un imobil în satul nostru. Acuma cum a venit primăvara, a început 
să pună gard aşa după placul lor, deci extinde terenul, şi a apărut şi nişte paleţi de 
cărămidă, înseamnă că vor şi să construiască, aş vrea să verifice problema asta, dacă este 
legal ce fac ei, că pune... extinde terenul şi el pune gardul unde vor, o să ne trezim ca la 
Őrkő nişte construcţii cine ştie cum o să fie şi extinde terenul după pacul lor. Atâta am vrut 
să vă zic.” 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r): „Domnul Miklós András, pot 
să verific eu la urbanism, dar rugămintea mea ar fi în situaţia în cazul în care aveţi drum la 
Sfântu Gheorghe, să veniţi şi dvs până la Primărie, să vedem exact dacă există sau nu o 
autorizaţie de construcţie pentru această construcţie şi dacă nu există autorizaţie sau dacă 
nu se respectă autorizaţia de construcţie evident vom la măsurile care trebuiesc luate în 
acest caz.” 

Domnul MIKLÓS ANDRÁS - delegat sătesc Coşeni: (lb.r) „Mulţumesc frumos 
pentru răspuns  

Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r): „Mulţumim 
frumos domnului primar pentru intervenţie. Ultimul, adică al doilea care s-a înscris şi 
ultimul care ia cuvântul la diverse este domnul Cochior.  Domnul Cochior aveţi cuvântul.” 

Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): Mulţumesc frumos, nu mă întind 
atât de mult pentru că am o discuţie cu altcineva şi doresc să dea răspuns public, domnul 
director Szaraz.... 

Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r): „Sunteţi cumva pe 
speaker, nu se aude, vă rog să ţineţi mai aproape microfonul.” 

Domnul consilier COCHIOR ANDREI: Dacă m-auziţi, acum mai bine? Aş dori ca 
domnul Szaraz să dea un răspuns public, pentru cei 1500 de persoane care în 2018 au 
depus la finele lunii mai la Primărie o petiţie legat de Colegiul Naţional ”Mihai Viteazul”. 
Deci a avut un proiect câştigat prin POR, care bugetul local era numai 2% din valoarea de 
5,2 milionae, ce s-a făcut cu ăla, ca să nu-i dau eu răspuns ca să nu se supere dânsul că mă 
duc la întâlnire. Să dea public ce s-a facut din programul de reparare şi întreţinere al 
Colegiului Mihai Viteazul. La fel doresc dacă, Colegiul Naţional ”Mihai Viteazul” şi are 
dreptate clădirea A, B şi biblioteca sunt patrimoniu pentru istorie, monument, să zic eu 
sunt protejate prin Legea 422, asta înseamnă ca să dea un răspuns care sunt atribuţiunile a 
conducerii învăţământului de acolo şi care sunt atribuţiunile Consiliului municipal, la Titlul 
I, Titlul II şi Titlul III, să ia dânşii articolele să nu le citesc eu aicea acuma, pentru că 
dânsul este foarte supărat, că nu ştiu de ce, că am făcut petiţie, să răspundă ce s-a făcut cu 
Colegiul Naţional ”Mihai Viteazul”. Probabli că dânsul a încercat să mă blocheze, dar dacă 
nu îmi va da răspuns o să solicit ministerului învăţământului şi cercetării luna viitoare să 
dea un răspuns. Dacă nu ministerul învăţământului şi cercetării, atunci instituţiile statului 
care sunt abilitate să facă treaba asta. Că dacă nu se face nimic, nu se face, nu mă 
interesează, unde sunt greşelile, care sunt greşelile, faceţi-o public domnule, cine a greşit, 
cu sala de festivităţi s-a greşit, s-a greşit cu încălzirea, s-a greşit cu vopsitul, s-a greşit cu 
acoperişul, ce ştiu eu ce, dar public unde sunt greşelile la colegiul Naţional ”Mihai 



 

 

Viteazul”, ca acei 1500 persoane care în 2018 a depus petiţie la Primărie şi este înregistrat, 
să răspundeţi ce s-a făcut şi ce se va face, şi atunci să ştim, pentru că vine încet încet 
timpul şi asta este, că elevii nu vor fi în siguranţă când merg la şcoală. Vă mulţumesc 
pentru atenţie.” 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r): „Mulţumesc. O să-i transmit 
domnului director Szaraz având în vedere faptul că dânsul nu participă la această şedinţă, o 
să-i transmit solicitarea domnului consilier.” 

 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r): „Mulţumim 
frumos domnului primar pentru intervenţie şi mulţumesc colegilor pentru prezenţă, ne 
întâlnim joi la ora 14:00 pentru o nouă şedinţă de consiliu. O săptămână frumoasă, la 
revedere.” 

 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 

dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței extraordinare a Consiliului Local din data de 16 iulie 2020. 

 
 PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ                            SECRETAR GENERAL 
            Debreczeni László            Kulcsár Tünde-Ildikó 
 
 

 


